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Protokół LXII/23 

sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 29 sierpnia 2023 r. 

 

Obrady odbyły się w sali Kameralnej Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach.  

 

Obradom przewodniczyli: Przewodniczący Sejmiku - Arkadiusz Bąk, 

Wiceprzewodniczący Sejmiku – Henryk Milcarz. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:10 i trwały do godz. 19:05.  

 

Nad prawidłowym przebiegiem obrad czuwali: mec. Monika Woś – Kowalska, 

mec. Robert Charszlak oraz mec. Magdalena Dębicka – Goworek. 

 

Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego przez 

Przewodniczącego Sejmiku - Pana Arkadiusza Bąka. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zgłoszenie wniosków o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Głosowanie nad wnioskami o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad sesji. 

6. Głosowanie nad wnioskiem o odwołanie Marszałka Województwa 

Świętokrzyskiego: 

a) wystąpienie przedstawiciela wnioskodawców.    

b) Opinia Komisji Rewizyjnej o wniosku w sprawie odwołania Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego – wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej Pani Agaty Binkowskiej,   

c) dyskusja, 

d) wybór komisji skrutacyjnej,  

e) przeprowadzenie głosowania tajnego. 

7. Głosowanie nad wnioskiem o odwołanie Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego  

w związku z nieudzieleniem Zarządowi Województwa wotum zaufania: 
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a) wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku – Pana Arkadiusza Bąka,   

b) dyskusja, 

c) głosowanie nad wnioskiem o odwołanie Zarządu Województwa Świętokrzyskiego. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum Zamkowemu 

w Sandomierzu: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w 

Domu Długosza: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Marszałka Województwa Pana 

Andrzeja Bętkowskiego, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Wiślica z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka 

drogi wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty”: 
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a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasz 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Zastępcy Przewodniczącego Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 

2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 

2023 rok: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 

2023 rok: 
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a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Skarbnika Województwa Pani 

Marii Fidzińskiej – Dziurzyńskiej, 

b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów - wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Magdaleny Zieleń, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie nadania statutu 

Świętokrzyskiemu Centrum Onkologii w Kielcach: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Wicemarszałka Województwa     

    Pana Marka Bogusławskiego, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny – 

wystąpienie     

     Przewodniczącego Komisji Pana Waldemara Wrony, 

c) dyskusja, 

d) głosowanie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego  

w Kielcach prawa własności nieruchomości położonych w Wiślicy: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana  

Marka Jońcy,  

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Zastępcy Przewodniczącego Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d)  dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze 

darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego  

w Sandomierzu nieruchomości położonej w Sandomierzu: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy,  

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą – 

wystąpienie Zastępcy Przewodniczącego Komisji Pani Agnieszki Buras, 
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c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej Komisji 

Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości 

położonej w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Marka 

Jońcy, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą -      

     wystąpienie Zastępcy Przewodniczącego Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c)    stanowisko Komisji Budżetu i Finansów -wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Magdaleny Zieleń, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół podstawowych w województwie świętokrzyskim  

w roku szkolnym 2023/24: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku – wystąpienie Przewodniczącego 

Młodzieżowego Sejmiku Pana Oskara Frydrycha, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie 

świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana 

Tomasza Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 
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c) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku – wystąpienie Przewodniczącego 

Młodzieżowego Sejmiku Pana Oskara Frydrycha, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2023/24: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasza 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – wystąpienie Przewodniczącej 

Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Młodzieżowego Sejmiku – wystąpienie Przewodniczącego 

Młodzieżowego Sejmiku Pana Oskara Frydrycha, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie uchwały. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 

pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Członka Zarządu Pana Tomasz 

Jamki, 

b) stanowisko Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą-     

       wystąpienie Zastępcy Przewodniczącego Komisji Pani Agnieszki Buras, 

c) stanowisko Komisji Samorządu Terytorialnego – wystąpienie Przewodniczącego    

        Komisji Pana Macieja Gawina, 

d) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów – wystąpienie Przewodniczącej Komisji Pani     

      Magdaleny Zieleń,  

e) dyskusja, 

f) głosowanie uchwały. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy z Radną Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg,      

     Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 
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c) głosowanie uchwały. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi dotyczącej działalności Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

Skarg,   

     Wniosków i Petycji Pana Pawła Krakowiaka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji     

     Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana     

              Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku do określenia terminu, miejsca wykonywania oraz miejscowości 

rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej Przewodniczącego Sejmiku: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana     

   Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji    

       Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana    Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozwiązania Klubu Radnych 

Bezpartyjni Samorządowcy: 

a) przedstawienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 
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c) głosowanie uchwały. 

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji: 

a) przedstawienie projektu uchwały - wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 

Pana     

     Arkadiusza Bąka, 

b) dyskusja, 

c) głosowanie uchwały. 

31. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2022 roku. 

32. Interpelacje i zapytania. 

33. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w okresie 

między sesjami. 

34. Informacja Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami. 

35. Sprawy różne. 

36. Zamknięcie LXII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Stosownie do rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679  

z 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 

dyrektywy 95/46/WE (RODO) uczestnicy sesji zostali zapoznani z komunikatem, 

że przebieg obrad będzie transmitowany on-line na stronie internetowej Województwa 

Świętokrzyskiego.   

 

Nagranie z przebiegu obrad odzwierciedlające pełne wypowiedzi osób uczestniczących 

w sesji Sejmiku wraz z ich transkrypcją jest udostępnione w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie samorządu województwa pod linkiem: 

https://www.swietokrzyskie.pro 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady LXII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

https://www.swietokrzyskie.pro/
https://www.swietokrzyskie.pro/
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Następnie powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (zał. nr 1), Senatora RP- 

Krzysztofa Słonia, Posła RP – Marka Kwitka, Starostę Kieleckiego – Mirosława 

Gębskiego wszystkich obecnych samorządowców, Zarząd Województwa na czele  

z Andrzejem Bętkowskim - Marszałkiem Województwa, Skarbnik Województwa - 

Marię Fidzińską – Dziurzyńską, zaproszonych gości obecnych na sali, media oraz 

wszystkich, którzy śledzili obrady poprzez stronę internetową Województwa (zał. nr 

2,3,4 i 5).  

W związku z nadchodzącą rocznicą napaści hitlerowskich Niemiec na Polskę, 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o powstanie i uczczenie minutą ciszy 

pamięci wszystkich ofiar II wojny światowej. 

 

Poinformował również, że na stole prezydialnym znajduje się chleb, otrzymany na 

dożynkach od Sołectwa Sobótki. 

 

Ad 2.  

Przewodniczący Sejmiku poinformował, na podstawie listy obecności, że w sesji 

uczestniczyło 28 radnych, tym samym zachowane było kworum wymagane 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad 3. 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że za pośrednictwem systemu eSesja radni 

otrzymali w statutowym terminie porządek obrad.  

 

Następnie zapytał, czy są wnioski o zmianę lub uzupełnienie porządku obrad? 

 

Radny Leszek Wawrzyła zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Informacja Marszałka Województwa w sprawie projektu „Profilaktyczne badanie słuchu  

i mowy wśród dzieci z klas pierwszych w województwie świętokrzyskim” (zał. nr 6). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są inne wnioski? 

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 
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Ad 4. 

Na sekretarzy obrad Przewodniczący Sejmiku zaproponował kandydatury radnych:  

Macieja Gawina – radny nie wyraził zgody, 

Jana Maćkowiaka – radny wyraził zgodę,  

oraz Elżbiety Śreniawskiej – radna wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnych o zalogowanie się i potwierdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 28 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wybór sekretarzy obrad w osobach radnych: 

Jana Maćkowiaka oraz Elżbiety Śreniawskiej. Zapytał, kto z radnych jest za 

powołaniem sekretarzy, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał od głosowania? 

 

Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru sekretarzy obrad 

jednogłośnie tj. 28 głosami „za”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Sejmiku – poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy 

o samorządzie województwa Sejmik może wprowadzić zmiany w porządku obrad 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku.  

 

 Otworzył dyskusję. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

  

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Następnie poddał pod głosowanie wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt: 

Informacja Marszałka Województwa w sprawie projektu „Profilaktyczne badanie słuchu 

 i mowy wśród dzieci z klas pierwszych w województwie świętokrzyskim”. 
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Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu Sejmiku t.j. 29 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Informacja Marszałka Województwa  

w sprawie projektu „Profilaktyczne badanie słuchu i mowy wśród dzieci z klas 

pierwszych w województwie świętokrzyskim” zostanie zamieszczona w pkt 8 t.j. po 

głosowaniu nad wnioskiem o odwołanie Zarządu Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Ad 6.  

Radni otrzymali wniosek o odwołanie Marszałka Województwa zgłoszony w trybie art. 

37 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie województwa (zał. nr 9). 

 

Radna Agata Binkowska w imieniu 12 radnych przedstawiła ww. wniosek. 

 

Przewodniczący Sejmiku odczytał opinię Komisji Rewizyjnej do wniosku o odwołanie 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego (Opinia Nr 16/23 została przekazana na 

piśmie i stanowi załącznik do protokołu nr 10). 

 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa, który 

odniósł się do zarzutów postawionych w treści wniosku, radny Andrzej Swajda, radny 

Janusz Koza, radny Leszek Wawrzyła, radny Maciej Gawin, radny Marek 

Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny Paweł Krakowiak. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w celu 

przeprowadzenia głosowania tajnego radni powołują komisję skrutacyjną. W skład 

komisji skrutacyjnej wchodzi 3 członków wybranych spośród radnych województwa. 

Wybór członków komisji skrutacyjnej odbywa się łącznie. 
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Następnie poprosił radnych o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej.  

 

Radny Andrzej Swajda w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 

zgłosił kandydaturę radnej Jolanty Tyjas.  

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy radna wyraża zgodę. 

  

Radna Jolanta Tyjas wyraziła zgodę.  

 

Radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek Województwa w imieniu Klubu 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił kandydaturę radnego Pawła Krakowiaka. 

  

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy radny wyraża zgodę.  

 

Radny Paweł Krakowiak wyraził zgodę.  

 

Radny Janusz Koza zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza Gałuszki. 

  

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy radny wyraża zgodę.  

 

Radny Grzegorz Gałuszka wyraził zgodę. 

  

Więcej kandydatur nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że jego obowiązkiem jest zapewnienie tajnego 

głosowania. W związku z powyższym zakomunikował, że przygotowana jest urna 

zamykana i będzie umiejscowiona za kotarą.  

 

Następnie poddał pod głosowanie powołanie komisji skrutacyjnej w składzie: Jolanta 

Tyjas, Paweł Krakowiak, Grzegorz Gałuszka. Zapytał, kto z radnych jest za 

powołaniem komisji skrutacyjnej w ww. składzie, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał 

od głosowania? 

 Przewodniczący Sejmiku stwierdził, że Sejmik dokonał wyboru komisji skrutacyjnej 

jednogłośnie tj. 28 głosami „za”.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

Następnie poprosił komisję o ukonstytuowanie się, po czym ogłosił 5 minutową przerwę 

w obradach. 

 

Po przerwie nastąpiła wymiana poglądów i zgłaszanie wniosków formalnych 

dotyczących umiejscowienia urny do głosowania za kotarą. 

Głos zabierali: radny Sławomir Gierada, Przewodniczący Sejmiku - Arkadiusz Bąk, 

radny Andrzej Pruś, radny Grzegorz Banaś, radny Henryk Milcarz - 

Wiceprzewodniczący Sejmiku. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu radnej Jolancie Tyjas. 

 

Radna Jolanta Tyjas oznajmiła, że komisja skrutacyjna ukonstytuowała się i jako jej 

przewodnicząca omówiła zasady głosowania w sprawie odwołania Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego. Poinformowała, że komisja skrutacyjna przygotowała 

karty do głosowania, na których umieszczono napis: „Odwołanie Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego”. Karty oznakowane są 

pieczęcią Sejmiku i własnoręcznym podpisem Przewodniczącej komisji skrutacyjnej. 

Na karcie znajdują się trzy zapisy: ,,Głosuję za odwołaniem”, ,,Głosuję przeciw 

odwołaniu”, ,,Wstrzymuję się od głosowania”. Wyjaśniła, że należy pozostawić jeden 

nieskreślony zapis. Głos jest nieważny, jeśli: radny pozostawi na karcie do głosowania 

więcej niż jeden nieskreślony zapis, karta jest całkowicie przekreślona lub pozostawiona 

całkowicie bez skreślenia, karta do głosowania jest inna, niż sporządzona przez komisję 

skrutacyjną. Sejmik odwołuje Marszałka Województwa większością co najmniej 3/5 

głosów ustawowego składu Sejmiku w głosowaniu tajnym. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka, członek komisji skrutacyjnej zademonstrował, że urna jest 

pusta. 

 

Przewodnicząca komisji skrutacyjnej poinformowała, że dla zapewnienia tajności 

głosowania, przygotowana jest kotara, za którą znajduje się urna. 

 

Następnie wyczytała radnego Grzegorza Banasia.  
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Radny Grzegorz Banaś, bez udzielenia mu głosu podszedł do mównicy i poprosił, aby 

na jego wniosek został omówiony przebieg i sposób głosowania.  

 

Radna Jolanta Tyjas zakomunikowała, że podczas wypowiedzi radnego Grzegorza 

Banasia, została przez niego odepchnięta, czym zostało naruszone jej mienie osobiste. 

 

Przewodniczący Sejmiku po dyskusji z radnym Grzegorzem Banasiem poprosił 

Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o ponowne omówienie sposobu głosowania. 

 

Jolanta Tyjas – przewodnicząca komisji skrutacyjnej jeszcze raz omówiła sposób 

głosowania. 

 

Po ponownej wymianie poglądów na temat umiejscowienia urny do głosowania, 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o 5 minut przerwy w celu skonsultowania 

ww. zagadnienia z radcami prawnymi Urzędu Marszałkowskiego.  

 

Po konsultacjach z radcami prawnymi, powołując się na wytyczne dotyczące głosowania 

w obwodowych komisji wyborczych, urna została umiejscowiona obok kotary  

w widocznym miejscu. 

 

Radny Henryk Milcarz – Wiceprzewodniczący Sejmiku zwrócił uwagę, że należy 

przestrzegać tajności głosowania przez oddanie głosu za kotarą a następnie wrzucić kartę 

do urny oraz przestrzegać nienaruszalności urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił przewodniczącą komisji skrutacyjnej  

o kontynuowanie przebiegu głosowania. 

 

Jolanta Tyjas – przewodnicząca komisji skrutacyjnej po raz kolejny omówiła sposób 

głosowania. Przestrzegała, aby dla zachowania tajności głosowania, radni oddali głos za 

kotarą, a następnie wrzucili go do urny. 

 

Przewodniczący Sejmiku przywołał do porządku, zgodnie z § 87 ust. 3 Statutu 

Województwa Świętokrzyskiego radnego Sławomira Gieradę, który zabierał głos z sali. 
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Radna Jolanta Tyjas, przewodnicząca komisji skrutacyjnej wyczytała nazwisko 

radnego Grzegorza Banasia. 

 

Radny Paweł Krakowiak, członek komisji skrutacyjnej wydał kartę do głosowania 

radnemu Grzegorzowi Banasiowi. 

 

Radny Grzegorz Banaś przestawił urnę z miejsca przed kotarą na miejsce przed stołem 

prezydialnym. 

 

Radna Jolanta Tyjas poprosiła radcę prawnego o odniesienie się do zaistniałej sytuacji 

przeniesienia urny przez radnego Grzegorza Banasia. 

 

Przewodniczący Sejmiku przywołał do porządku radnego Grzegorza Banasia. 

 

Radca prawny mec. Robert Charszlak poinformował, że kwestia przestawienia urny nie 

jest zagadnieniem prawnym. Urna powinna być ustawiona w widocznym miejscu dla 

radnych i nikt z radnych nie powinien jej przestawiać, a o miejscu ustawienia urny 

decyduje komisja skrutacyjna. 

 

Radny Paweł Krakowiak, członek komisji skrutacyjnej kontynuował rozdawanie kart 

do głosowania radnym wyczytywanym według listy obecności przez przewodniczącą 

komisji, radną Jolantę Tyjas. 

 

Radni kolejno po otrzymaniu karty do głosowania i oddaniu głosu, wrzucali je do urny. 

 

Po zakończonym głosowaniu Przewodniczący Sejmiku ogłosił 15 minutową przerwę 

 w obradach, a komisję skrutacyjną poprosił o obliczenie głosów i podanie wyników 

głosowania.  

 

Komisja skrutacyjna udała się do pomieszczenia znajdującego się w sąsiedztwie Sali 

Kameralnej.  

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady. Następnie zwrócił się do 

przewodniczącej komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu głosowania w sprawie 

odwołania Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego.  
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Radna Jolanta Tyjas Przewodnicząca komisji skrutacyjnej przedstawiła protokół 

komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania tajnego w sprawie odwołania 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego. 

 

Poinformowała, że wniosek nie uzyskał wymaganej większości co najmniej 3/5 głosów 

ustawowego składu Sejmiku. Sejmik Województwa Świętokrzyskiego nie odwołał 

Marszałka Województwa Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego. 

 

Przewodnicząca Jolanta Tyjas przekazała Przewodniczącemu Sejmiku Protokół 

komisji skrutacyjnej (zał. nr 12)  

 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że wyniki głosowania tajnego nie stanowią 

podstawy do sporządzenia uchwały w sprawie odwołania Marszałka Województwa 

Świętokrzyskiego Andrzeja Bętkowskiego. 

 

Ad 7. 

Głosowanie nad wnioskiem o odwołanie Zarządu Województwa Świętokrzyskiego  

w związku z nieudzieleniem Zarządowi Województwa wotum zaufania. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że podczas LXI sesji w dniu 29 czerwca 2023 

r. Sejmik Województwa Świętokrzyskiego podjął uchwałę, w której nie udzielił 

Zarządowi Województwa Świętokrzyskiego wotum zaufania. 

Stosownie do art. 34a ust. 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

województwa nieudzielenie przez sejmik województwa wotum zaufania zarządowi 

województwa jest równoznaczne ze złożeniem wniosku o odwołanie zarządu. 

Zgodnie z ust. 11 sejmik województwa rozpoznaje sprawę odwołania zarządu 

województwa z przyczyny określonej w ust. 10 na sesji zwołanej nie wcześniej niż po 

upływie 14 dni od podjęcia uchwały w sprawie nieudzielenia zarządowi województwa 

wotum zaufania. Sejmik województwa może odwołać zarząd województwa większością 

co najmniej 3/5 głosów ustawowego składu sejmiku, w głosowaniu jawnym. 

 

Następnie otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 29 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie wniosek o odwołanie Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w związku  

z nieudzieleniem Zarządowi Województwa wotum zaufania. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem wniosku, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania. 

 

Wniosek w ww. sprawie nie uzyskał wymaganej większości co najmniej 3/5 głosów 

ustawowego składu Sejmiku. „Za” oddano 15 głosów, przy 1 głosie „przeciw” i 2 

„wstrzymujących się”. Sejmik Województwa Świętokrzyskiego nie odwołał Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego w związku z nieudzieleniem wotum zaufania. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

Radny Artur Konarski zgłosił apel do parlamentarzystów o przyspieszenie wypłaty 

środków dla rolników za rekompensatę do zbóż oraz przyspieszenie weryfikacji 

i zwiększenie środków na kredyty płynnościowe. 

 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił 30 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady. 

 

Ad 8. 

Radnym przedstawiono Informację Marszałka Województwa w sprawie projektu 

„Profilaktyczne badanie słuchu i mowy wśród dzieci z klas pierwszych w województwie 

świętokrzyskim” (prezentacja stanowi zał. nr 6). 

 

Radna Renata Janik – Wicemarszałek Województwa poprosiła o szczegółowe 

przedstawienie ww. informacji dyrektorów departamentów zajmujących się powyższym 

projektem. 

 

Katarzyna Kubicka – Dyrektor Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu 

Społecznego oraz Beata Studniarek – Dyrektor Departamentu Kontroli 

i Certyfikacji przedstawiły szczegóły omawianej Informacji. 
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Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję.  

 

Głos w dyskusji zabierali: radny Leszek Wawrzyła, Katarzyna Kubicka – Dyrektor 

Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu Społecznego, Przewodniczący 

Sejmiku Arkadiusz Bąk, radna Jolanta Tyjas, Ewa Pasek – przedstawiciel osób 

poszkodowanych, radny Andrzej Swajda, radny Mieczysław Gębski – 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, radny Jan Maćkowiak, radny Grzegorz Gałuszka, 

radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny Grzegorz Banaś, 

radny Piotr Żołądek, radna Elżbieta Śreniawska, radny Waldemar Wrona, radna 

Agnieszka Buras, radna Agata Binkowska, radna Renata Janik – Wicemarszałek 

Województwa. 

 

W trakcie dyskusji Przewodniczący Sejmiku przekazał prowadzenie obrad 

Wiceprzewodniczącemu Sejmiku - Henrykowi Milcarzowi. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku zamknął dyskusję. 

 

Ad 9.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum Zamkowemu 

w Sandomierzu (zał. nr 14). 

 

Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 134/23 stanowi zał. nr 15). 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 21 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania statutu Muzeum 

Zamkowemu w Sandomierzu. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/770/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 21 głosami „za” i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

  

Ad 10.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych zasad i trybu 

udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków (zał. nr 18). 

 

Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 133/23 stanowi zał. nr 19). 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Wiceprzewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia szczegółowych 

zasad i trybu udzielania dotacji na prace związane z ochroną zabytków w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/771/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 24 głosami „za” i stanowi zał. nr 20 do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza 

(zał.  nr 22). 

 

Andrzej Bętkowski – Marszałek Województwa przedstawił ww. projekt uchwały, 

a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras - Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 132/23 stanowi zał. nr 23). 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu 

Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 344/23 wpłynęła na piśmie 

 i stanowi zał. nr 24). 

 

Następnie otworzył dyskusję.  

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji 

muzealnej w Domu Długosza. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/772/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 25 do protokołu.  
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Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

Ad 12. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi 

wewnętrznej w miejscowości Koniecmosty” (zał. nr 27). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik.  

 

Radna Agnieszka Buras – Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. 

projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 153/23 stanowi zał. nr 28). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 345/23 wpłynęła na piśmie  

i stanowi zał. nr 29). 

 

W dalszej kolejności otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wiślica z przeznaczeniem 

na realizację zadania pn. „Przebudowa odcinka drogi wewnętrznej w miejscowości 

Koniecmosty”. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, 

kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/773/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 24 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i stanowi zał. nr 30 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 31 do protokołu. 
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Ad 13, 14, 15 i 16. 

Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 13, 14, 15 i 16 

z porządku obrad mogą być łącznie omówione. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata  

2023 – 2040 (zał. nr 32), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 33), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 34), 

- zmian w budżecie województwa na 2023 rok (zał. nr 35). 

 

Maria Fidzińska-Dziurzyńska - Skarbnik Województwa, przedstawiła ww. projekty 

uchwał, a następnie wniosła o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów 

uchwał przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinie Nr 346/23 - 349/23 wpłynęły na 

piśmie i stanowią zał. nr 36, 27, 38 i 39). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył łączną dyskusję do omawianych punktów. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 24 radnych, tym 

samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2023 – 2040. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/774/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 22 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi zał.  

nr 40 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 41 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, 

kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów: „za” jej 

podjęciem głosowało 9 radnych, przy 12 głosach „przeciwnych” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”. Sejmik odrzucił projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 42 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie drugi projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/775/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 9 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” oraz 9 głosach „wstrzymujących się” 

i stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 44 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. W dalszej kolejności 

poddał pod głosowanie trzeci projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

województwa na 2023 rok. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/776/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 22 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” oraz 3 głosach „wstrzymujących się” 

i stanowi zał. nr 45 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 46 do protokołu. 

Radny Maciej Gawin zgłosił, że przy ostatnim głosowaniu omyłkowo wcisnął klawisz 

„przeciw”, a chciał zagłosować „za”. 
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Ad 17. 

Radni otrzymali projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie nadania statutu 

Świętokrzyskiemu Centrum Onkologii w Kielcach (zał. nr 47). 

 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa przedstawił ww. projekt 

uchwały, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. Jednocześnie zgłosił poprawkę 

o charakterze redakcyjnym dotyczącą uaktualnienia publikatora aktu prawnego:  

w § 1. ust. 4) jest: § 3 pkt 5 publikator otrzymuje brzmienie „(t.j. Dz.U. 2022.1876 ze 

zm.)”, powinno być: § 3 pkt 5 publikator otrzymuje brzmienie „(t.j. Dz.U. 2023.1545)”. 

 

Radny Waldemar Wrona - Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 

 i Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały 

przez Komisję (Opinia Nr 154/23 stanowi zał. nr 48). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie nadania statutu Świętokrzyskiemu Centrum 

Onkologii w Kielcach. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/777/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 49 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 50 do protokołu. 

 

Ad 18. i 19. 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

-   wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie 

na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach prawa własności nieruchomości 

położonych w Wiślicy (zał. nr 51) 
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-  wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez Województwo Świętokrzyskie     

    na rzecz Muzeum Zamkowego w Sandomierzu nieruchomości położonej    

    w Sandomierzu (zał. nr 52). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekty uchwał, a następnie 

wniósł o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras – Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 

ww. projektów uchwał przez Komisję (Opinie Nr 149/23 oraz 150/23 stanowią zał. nr 53 

i 54 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów 

uchwał przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinie Nr 351/23 i 352/23 wpłynęły na 

piśmie i stanowią zał. nr 55 i 56). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do pkt 18. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez 

Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Narodowego w Kielcach prawa 

własności nieruchomości położonych w Wiślicy. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr LXII/778/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 57 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 58 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję do pkt 19. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze darowizny, przez 
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Województwo Świętokrzyskie na rzecz Muzeum Zamkowego w Sandomierzu 

nieruchomości położonej w Sandomierzu. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem 

uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/779/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 59 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 60 do protokołu. 

 

Ad 20.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej  

w gminie Zagnańsk, w obrębie Zachełmie (zał. nr 61). 

 

Radny Marek Jońca – Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwały, a następnie 

wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras – Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. 

projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 151/23 stanowi zał. nr 62). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o negatywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 353/23 wpłynęła na piśmie 

i stanowi zał. nr 63). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Arkadiusz Bąk – Przewodniczący Sejmiku, radny Marek Jońca – Członek 

Zarządu, Jerzy Wrona- Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu. 

 

Radny Andrzej Swajda zgłosił wniosek formalny o odesłanie dokumentu do prac 

komisji.  
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Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum w systemie eSesja. Na tej 

podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 25 radnych, tym samym zachowane było 

kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie poddał pod 

głosowanie wniosek formalny o odesłanie projekt uchwały do prac komisji. Zapytał, 

kto z radnych jest za przyjęciem wniosku, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Wniosek w ww. sprawie został przyjęty przez Sejmik zwykłą większością głosów 

radnych Sejmiku t.j. 20 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych” i 3 głosach 

„wstrzymujących się”. 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 64 do protokołu. 

 

Ad 21, 22 i 23. 

 Przewodniczący Sejmiku zwrócił się do radnych z pytaniem, czy punkty: 21, 22 i 23 

z porządku obrad mogą być łącznie omówione. Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał w sprawach: 

- przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół podstawowych  

    w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24 (zał. nr 65), 

- przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów liceów  

     ogólnokształcących      w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24    

     (zał.  nr 66), 

- przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół zawodowych  

    w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24 (zał. nr 67). 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu przedstawił ww. projekty uchwał, a następnie 

wniósł o przyjęcie ich przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Komisję 

(Opinie Nr 129/23 - 131/23 stanowią zał. nr 68, 69 i 70 do protokołu). 
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Radny Oskar Frydrych - Przewodniczący Młodzieżowego Sejmiku poinformował 

 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał przez Młodzieżowy Sejmik 

(Stanowisko stanowi zał. nr 71 do protokołu). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył łączną dyskusję do ww. punktów. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół 

podstawowych w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/780/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 72 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 73 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących 

 w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/781/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 74 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 75 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów szkół zawodowych  

w województwie świętokrzyskim w roku szkolnym 2023/24. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr LXII/782/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 26 głosami „za” i stanowi zał. nr 76 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 77 do protokołu. 

 

Ad 24.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajecie 1 m2 pasa 

drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Województwa 

Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem 

 i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 78). 

 

Tomasz Jamka - Członek Zarządu przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł 

 o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Radna Agnieszka Buras - Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 

ww. projektu uchwały przez Komisję (Opinia Nr 152/23 stanowi zał. nr 79). 

 

Radny Maciej Gawin – Przewodniczący Komisji Samorządu Terytorialnego 

poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję 

(Opinia Nr 77/23 stanowi zał. nr 80). 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował o negatywnym zaopiniowaniu ww. projektu 

uchwały przez Komisję Budżetu i Finansów (Opinia Nr 350/23 wpłynęła na piśmie 

i stanowi zał. nr 81). 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Andrzej Swajda, radny Arkadiusz Bąk – Przewodniczący Sejmiku, radny 

Marek Bogusławski – Członek Zarządu, radny Paweł Krakowiak, radny Janusz 

Koza, radny Grzegorz Banaś, Tomasz Jamka- Członek Zarządu. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poprosił o sprawdzenie kworum 

w systemie eSesja. Na tej podstawie ustalono, że w sesji uczestniczyło 26 radnych, tym 
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samym zachowane było kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajecie 1 m2 pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd 

Województwa Świętokrzyskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 

utrzymaniem i ochroną dróg Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała w ww. sprawie nie uzyskała wymaganej zwykłej większości głosów radnych 

Sejmiku: „za” jej podjęciem głosowało 10 radnych, przy 14 głosach „przeciwnych”  

i 2 głosach „wstrzymujących się”. Sejmik uchwałę odrzucił.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 82 do protokołu. 

 

Ad 25.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy z Radną Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 83). 

 

Radny Paweł Krakowiak - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwały a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Arkadiusz Bąk- Przewodniczący Sejmiku, radna Jolanta Tyjas, radny Artur 

Konarski. 

 

Radny Grzegorz Banaś zwrócił się z pytaniem czy głosując „za” odmawiamy zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z Radną Województwa Świętokrzyskiego? 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił radnego Pawła Krakowiaka o udzielenie odpowiedzi 

radnemu. 

 

Radny Paweł Krakowiak – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

poinformował, że § 1 projektu uchwały brzmi następująco: 
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„Sejmik Województwa Świętokrzyskiego odmawia wyrażenia zgody na rozwiązanie 

stosunku pracy z Radną Województwa Świętokrzyskiego Agnieszką Buras przez 

Pracodawcę – Kasę Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Oddział Regionalny 

w Kielcach” – głosując „za” odmawiamy wyrażenia zgody. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną 

Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/783/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik jednogłośnie  

tj. 25 głosami „za” i stanowi zał. nr 84 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 85 do protokołu. 

 

Na koniec Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu radnej Agnieszce Buras. 

 

Radna Agnieszka Buras podziękowała radnym, którzy głosowali „za” ww. uchwałą. 

Następnie poinformowała o sytuacji, jaka panuje w KRUS. 

 

Ad 26.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie skargi dotyczącej działalności Zarządu 

Województwa Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego (zał. 

nr 86). 

 

Radny Paweł Krakowiak - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie skargi dotyczącej działalności Zarządu Województwa 
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Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych 

jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/784/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 19 głosami „za” i 4 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 87 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 88 do protokołu. 

 

Radny Artur Konarski poinformował, że chciał zagłosować „za” tylko klawisz nie 

zadziałał prawidłowo. 

 

Ad 27.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji     

Odznaki Honorowej Województwa Świętokrzyskiego (zał. nr 89).  

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł o 

przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Odznaki Honorowej 

Województwa Świętokrzyskiego. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto 

jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/785/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 22 głosami „za” i 3 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 90 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 91 do protokołu. 
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Ad 28. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Sejmiku 

 do określenia terminu, miejsca wykonywania oraz miejscowości rozpoczęcia  

i zakończenia podróży służbowej Przewodniczącego Sejmiku (zał. nr 92). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Sejmiku do określenia terminu, 

miejsca wykonywania oraz miejscowości rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej 

Przewodniczącego Sejmiku. Zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest 

przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/786/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 23 głosami „za” i 2 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 93 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 94 do protokołu. 

 

Ad 29.  

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii 

Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą (zał. nr 95). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Piotr Żołądek zgłosił kandydaturę radnego Grzegorza Gałuszki. 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są jeszcze inni kandydaci? 
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Więcej kandydatur nie zgłoszono. 

 

Radny Grzegorz Gałuszka – wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Przewodniczący Sejmiku zamknął listę kandydatów. Następnie poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, 

Promocji i Współpracy z Zagranicą. Zapytał kto z radnych jest za powołaniem radnego 

Grzegorza Gałuszki na Przewodniczącego, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/787/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 17 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 6 głosach „wstrzymujących 

się” i stanowi zał. nr 96 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 97 do protokołu. 

 

Radny Marek Jońca- Członek Zarządu poinformował, że omyłkowo zagłosował 

„przeciw” a chciał oddać głos „za”. 

 

Ad 30. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie rozwiązania Klubu Radnych Bezpartyjni 

Samorządowcy (zał. nr 98). 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie rozwiązania Klubu Radnych Bezpartyjni Samorządowcy. Zapytał, 

kto z radnych jest za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 

się od głosowania? 
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Uchwała Nr LXII/788/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 21 głosami „za” i 2 głosach „wstrzymujących się” stanowi zał. nr 99 

do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 100 do protokołu. 

 

Ad 31. 

Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków    

 i Petycji (zał. nr 101). 

 

Przewodniczący Sejmiku przedstawił ww. projekt uchwał, a następnie wniósł  

o przyjęcie go przez Sejmik. 

 

Przewodniczący Sejmiku otworzył dyskusję. 

 

Głos w dyskusji zabierali: 

Radny Marek Bogusławski – Wicemarszałek Województwa, radny Arkadiusz Bąk  - 

Przewodniczący Sejmiku, radny Andrzej Swajda, radny Grzegorz Banaś, radna 

Agnieszka Buras.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 w sprawie składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Zapytał, kto z radnych jest 

za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

 

Uchwała Nr LXII/789/23 w ww. sprawie została przyjęta przez Sejmik większością 

głosów tj. 16 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 7 głosach „wstrzymujących się” 

i stanowi zał. nr 102 do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 103 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że omyłkowo zagłosował „przeciw” a chciał 

oddać głos „za”. 
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Ad 32.  

Radni otrzymali Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2022 roku (zał.nr 104). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał, czy są uwagi do przesłanej Informacji.  

Wobec braku pytań i uwag do przedstawionego raportu Przewodniczący Sejmiku oznajmił,  

że Sejmik przyjmuje ww. Informację. 

 

Ad 33. 

Interpelacje i zapytania. 

Radna Agnieszka Buras ustnie złożyła interpelację w sprawie budowy drogi Nr 751. 

 

Radny Artur Konarski ustnie złożył interpelację w sprawie dofinansowania transportu 

połączenia komunikacji Katowice- Kielce przez Gminę Moskorzew. 

 

Ad 34.  

Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego 

 w okresie między sesjami (zał. nr 105). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Głos zabierali: 

Radny Andrzej Swajda poprosił o udzielenie informacji, ile wniosków i na jaką kwotę zostało 

złożonych do Programu Polski Ład na zadania własne samorządów. 

 

Tomasz Jamka – Członek Zarządu poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie. 

 

Ad 35.  

Radni otrzymali Informację Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku 

o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami (zał. nr 106). 

 

Przewodniczący Sejmiku zapytał radnych, czy są uwagi do przedstawionego materiału. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący Sejmiku oznajmił, że Sejmik przyjął Informację Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 
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Ad 36.  

Sprawy różne. 

 

W sprawach różnych głos zabierali: 

Radny Piotr Żołądek w sprawie banerów reklamowych zamieszczanych na ścianach 

dźwiękochłonnych przy drodze wojewódzkiej. 

 

Radny Leszek Wawrzyła w imieniu własnym przeprosił mieszkańców województwa 

 za sytuacje, które wydarzyły się podczas sesji. 

 

Radna Renata Janik zwróciła się do Przewodniczącego Sejmiku, aby umożliwił zabranie 

głosu Skarbnikowi Województwa.  

 

Przewodniczący Sejmiku nie wyraził zgody na zabranie głosu w tym momencie.  

 

Radny Marek Bogusławski - Wicemarszałek Województwa również przeprosił 

mieszkańców za sposób w jaki przebiegały obrady sesji. Następnie w imieniu Klubu 

Radnych Prawo i Sprawiedliwość poinformował, że zostanie złożony wniosek w sprawie 

odwołania Przewodniczącego Sejmiku - Arkadiusza Bąka z funkcji Przewodniczącego 

Sejmiku. 

 

Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Skarbnikowi Województwa. 

Maria Fidzińska – Dziurzyńska - Skarbnik Województwa wyjaśniła, że w związku 

 z niepodjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa zachodzą 

niespójności w uchwale dot.  WPF-u oraz w uchwale o pomocy finansowej dla Gminy 

Wiślica w 2023 r. z przeznaczeniem na zakup ekspozycji muzealnej w Domu Długosza 

i po przekazaniu do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach uchwały te zostaną 

uchylone. Następnie poinformowała, że Marszałek Województwa w imieniu Zarządu 

Województwa złoży wniosek o zwołanie kolejnej sesji Sejmiku w ciągu siedmiu dni. Na 

koniec zwróciła się do radnych o wskazanie pozycji, których nie akceptują, aby Zarząd 

Województwa mógł wprowadzić poprawki. 

 

Radny Grzegorz Banaś odniósł się do sytuacji, która miała miejsce podczas głosowania  
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w sprawie odwołania Marszałka Województwa, przebiegu sesji a także skutkach nie 

podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa. 

 

Radny Janusz Koza poruszył kwestie związane z przebiegiem obrad sesji. 

 

Radny Andrzej Pruś wyraził zdanie na temat przebiegu obrad niniejszej sesji oraz 

wcześniejszych obrad Sejmiku. 

 

 Ad 37. 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił zamknięcie LXII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

 

Przewodniczący Sejmiku     Wiceprzewodniczący Sejmiku 

 

 

Arkadiusz Bąk       Henryk Milcarz 

 

 

Sekretarze obrad 

 

 

radny Jan Maćkowiak      radna Elżbieta Śreniawska 

       

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili 

Iwona Muter 

Robert Świstak 


